
Personalet i Rosenkildegårdens bemærkninger vedrørende etablering af KPE 

Personalet i Rosenkildegården har været inddraget i arbejdet omkring KPE fra idéfasen. Det var 
personalet i Rosenkildegården, som initialt havde et ønske om at kunne arbejde geografisk bredere 
med unge og kriminalitetsforebyggelse, end tilfældet var, da de to væresteder og medarbejderne 
knyttet hertil, var opdelt. 

Løbende er personalet inddraget og der har været fokus på følgende: 
- Det er positivt, at man kan arbejde på tværs i kommunen, både med de unge, vi kender i 

forvejen og unge, som er nye for os. 
- Det er positivt, at vi er blevet en del af en bredere kollegagruppe, hvor vi kan blive 

inddraget i andet, end vi plejede – f.eks. den forebyggende undervisning. 
- Det tværkommunale gadeteam, som vi har drevet sammen med bl.a. KUK, har været godt. 
- Vi skal passe på med, at det fokus, Rosen/Basen har haft i de to særligt udsatte 

boligområder, ikke bliver mindre. Der er stadig udfordringer her og medarbejdernes 
relationer her er vigtige for de unge og deres familier, men også for kommunen. 

- Personalet kan med KPE konstruktionen se, at der bliver lettere at arbejde sammen med 
skoler, klubber, politi og andre, fordi rollerne bliver mere klare for alle. 

- De indsatser, vi har i skolerne (gadeplan ind i skolen) vil vi gerne mere af. Det giver 
mening, når skole og fritid hænger sammen og når medarbejderne arbejder sammen på 
tværs. 

- Der skal være en ledelse, som er tæt på de medarbejdere, som har mest med de unge at 
gøre, fordi der er brug for faglig sparring i forløbene og omkring de dilemmaer, som er 
medarbejderne står i, f.eks. på gadeplan.

Medarbejderne i Rosenkildegården ønsker at blive slået sammen med SSP 
konsulenter/koordinatorerne, så kriminalitetsforebyggelse ikke er bundet til særlige områder, men 
ressourcerne kan bruges over hele kommunen. Det er en styrke, at vi er én enhed, som dækker 
hele kommunen.

På vegne er personalet er ovenstående gennemgået af Rosenkildegårdens tillidsrepræsentant, Emin 
Arifi og arbejdsmiljørepræsentant, Ibrahim El Abd. De er enige i ovenstående og endvidere har 
tilføjet følgende kommentarer: 

- KPE giver en mulighed for at arbejde mere målrettet med brobygningsarbejdet mellem de 
unge og de forskellige aktører, som er omkring de unge. 

- KPE har den styrke, at vi kan gøre brug af hinandens faglighed, viden og kompetencer, samt 
blive en del af et større netværk. Dermed kan vi bedre bruge hinanden som fagpersoner og 
det giver en bedre hjælp til de unge, som har brug for det. 


